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Harmer

Op het moment dat we Nick Harmer - bassist van Amerikaanse indierockers  
Death Cab For Cutie - spreken, is het nieuwe album Thank You For Today net uit en 
staat de band op het punt om voor het eerst in lange tijd weer op te treden. We 
ontmoeten Nick in een hotel in Amsterdam, vlak voor de band de laatste repetitie 
voor het optreden ingaat.
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blijft altijd een student
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‘I
k ben een mislukte gitarist. Dat geeft ik 
toe.’ Het eerste cliché ligt daarmee op 
tafel. Geen zorgen, het verhaal wordt 
beter. Nick vertelt verder: ‘Ik begon op 

de middelbare school met gitaarspelen. In 
één van de eerste bands waar ik in zat, ver-
zon ik een paar partijen die ik op gitaar 
speelde door een octaverpedaal. We gingen 
de studio in om op te nemen en het klonk 
niet goed. Ik leende een basgitaar om die 
partijen daarop te spelen en op dat moment 

klikte er iets. Ik dacht: wacht, dit is mijn 
instrument! De dag erna verkocht ik al mijn 
gitaarspullen, kocht ik een basgitaar en heb 
niet meer omgekeken. Ik speel nog steeds 
gitaar en piano, maar bas is nu sinds bijna 
twintig jaar mijn voornaamste instrument en 
mijn manier van expressie. Nee, langer nog: 
23 of 24 jaar. Waar blijft de tijd?’

Nick groeide op in Bellingham, op anderhalf 
uur rijden van Seattle dat in de jaren 

negentig het centrum was van de alterna-
tieve muziek. Dit heeft zijn sporen nagelaten 
bij Nick. ‘Ik groeide op met punk en post-
punk.’ Zijn grootste invloeden zijn dan ook in 
deze hoek te vinden. ‘Mijn favoriete bassis-
ten zijn Kim Deal van de Pixies en Eric Avery. 
Op de eerste platen van Jane’s Addiction 
hoor je dat hij heel melodieuze, memorabele 
partijen schreef waar complete nummers 
omheen gebouwd werden. Mijn grootste 
favoriet is echter Simon Gallup van The 
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De Spullen
Nick heeft in de afgelopen jaren weinig aan zijn setup veranderd. Hij speelt live al jaren op 
Ashdown-tops (‘Eerst de ABM 500, nu de 600’) met een 2x15 inch-speakerkast. 
‘Ik heb wat gevarieerd met de speakerkasten. Ashdown maakte een 2x15 inch, maar dat doen ze 
niet meer. Ik heb nu een paarFender 2x15’s waarvan ik voor iedere tour de speakers vervang.’ 
Ook zijn effecten zijn minimaal: ‘Ik heb een tuner en een ProCo Deucetone RAT Distortion. Die 
heeft twee instellingen: een milde distortion en een vette fuzz. Verder gebruik ik nog een reverb 
en een delay, en dat is het.’

Noble DI
Dat wil niet zeggen dat Nick geen nieuwe gear aan zijn arsenaal toevoegt. ‘Sinds ons vorige album 
Kintsugi heb ik nieuwe spullen gevonden die nu tot mijn standaard set-up behoren. De grootste 
ontwikkeling is een nieuwe DI. Er een bedrijf, Noble, dat ongelooflijk goede DI’s maakt. (Zie De 
Bassist #45, red.) De eigenaar heet Jack en hij wilde iets maken waarmee muzikanten een war-
mere toon konden krijgen in tegenstelling tot het kille, steriele geluid dat uit de meeste DI’s 
komt. Dat is hem duidelijk gelukt, het is een fantastische DI. Toen we Thank You For Today opna-
men, nam ik de DI mee. Ik plugde ‘m in en onze producer Rich vroeg wat nieuw was. Ik liet de DI 
zien en hij zei: ‘Oké, maar ik heb mijn eigen manier om bas op te nemen.’ Ik speelde toch maar wat 
en hij vond het geweldig klinken. Nu zijn de meeste nummers alleen door die DI opgenomen. Dat 
had ik nog niet eerder meegemaakt.’

Lakland
Live neemt Nick altijd zijn Lakland-bassen mee. ‘Er was een tijd, voordat Lakland het bedrijf ver-
kocht, dat ze erg gul voor me waren en voor mij drie verschillende bassen maakten met wat kleine 
aanpassingen op mijn verzoek. Sindsdien heb ik eigenlijk geen nieuwe bassen gekocht.’
In de studio is het een ander verhaal. ‘Een aantal jaar geleden deden we een tour met Pearl Jam. 
Epiphone maakte in de tijd net de Jack Casady Signature en Jeff (Ament, bassist Pearl Jam) had 
er een paar gekregen. Aan het eind van de tour gaf hij mij een gold top-exemplaar. Die heb ik 
sindsdien op elk album wel gebruikt. Ik speel er alleen live niet op. Op het nieuwe album heb ik 
ook nog op een Rickenbacker 4003 en een Fender Mustang gespeeld omdat die elk een zeer speci-
fieke klank hebben.’
Voor de komende tour heeft Nick nog een nieuw speeltje. ‘Supro maakt short scale-bassen, de 
Huntington Bass (Zie De Bassist #43, red.). Die zijn nieuw en hebben verschillende elementconfi-
guraties. Ik vind die met een dubbel element erg lekker om op te spelen. Die gebruik ik nu live 
voor een aantal nummers.’

‘De dag erna verkocht ik al mijn 
gitaarspullen, kocht een basgitaar 

en heb niet meer omgekeken’
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kan of dat iets anders voor mij als bassist 
net logischer is. Dan geeft hij mij alle ruimte 
om mijn eigen ding te doen.’

Dat schrijfproces is door de jaren heen rede-
lijk hetzelfde gebleven. ‘Ben gaat ergens 
naartoe om te songs te schrijven, maakt 
demo’s en stuurt ze terwijl hij dat doet naar 
ons op. Mijn rol in die fase is dat ik zo’n 
demo in mijn computer stop en een paar ver-
schillende baslijnen schrijf, mijn huiswerk.’ 
Daarop volgt de pre-productiefase waarin 
alle bandleden bij elkaar komen. Pas dan 
wordt duidelijk welke partij het beste bij het 
nummer past. ‘Voor mij is de beste versie 
van de band als ik met onze drummer Jason 
McGerr speel. Vaak heb ik in de demofase 
geen idee wat Jason voor drumpartij gaat 
spelen dus ik hou ervan om alle opties open 
te houden. Zo probeer ik baspartijen te 

Cure.’ Een paar dagen na het interview 
speelt Death Cab For Cutie op uitnodiging 
van Robert Smith in London, iets waar Nick 
erg naar uitkijkt. 

Baspartijen
Op het moment dat Death Cab For Cutie 
wordt opgericht - in 1997 - speelt Nick onge-
veer drie jaar basgitaar. We vragen hem naar 
het schrijfproces, en dan natuurlijk vooral 
zijn baspartijen. 
‘Het is een goede mix. Ik moet Ben (Gibbard, 
frontman en voornaamste liedjesschrijver 
van Death Cab, red) een hoop krediet geven. 
Als hij een partij schrijft, zegt hij altijd: “Dit 
is wat ik geschreven heb. Als je iets beter 
kunt verzinnen, doe dat”, maar meestal zijn 
de partijen die hij schrijft fantastisch, dus 
daar rommel ik niet mee. Maar het gebeurt 
soms dat er geen baslijn is, dat de lijn beter 

verzinnen voor alles wat hij aan kan dragen. 
Als we bij later elkaar zitten en beginnen met 
spelen en ik hoor wat hij doet, kan ik mijn 
ideeën daarop aanpassen en kies ik de juiste 
partij.’ 

I Will Possess Your Heart
‘Ik ben geen bassist die een studio of een 
oefenruimte inloopt en gaat jammen. Ik doe 
graag mijn huiswerk en weet graag wat we 
gaan doen. Meestal reageer ik meer op het 
nummer dan dat ik het voortouw neem. Niet 
altijd overigens. Soms schrijf ik een baspartij 
en dat is ‘m dan ook, wat de rest ook doet.’ 
Een voorbeeld daarvan is I Will Possess Your 
Heart, een nummer met een repeterende 
baslijn die Nick praktisch het hele nummer 
volhoudt. ‘Het was een pianonummer en er 
was weinig aan de hand. Toen kreeg ik een 
idee, liep ik de oefenruimte in en zei: dit is de 
baspartij, “get on board”. Gelukkig deed 
iedereen dat.’

‘Ik probeer altijd heel erg in dienst van het 
nummer te spelen en hoef niet de aandacht 
op mezelf te vestigen. Ik geloof dat mijn spel 
het beste is als het ondersteunt wat er 
gebeurt in het nummer. Ik kijk naar openin-
gen in de tekst, naar openingen in het num-
mer, kleine momenten waarin ik als het nodig 
is misschien een fill kan stoppen, en mis-
schien ook niet. Ik wil echt de muzikale erva-
ring ondersteunen en daar aan bijdragen. 
Aan de andere kant ben ik ook niet geïnte-
resseerd in alleen de grondnoten op de één 
spelen. Dat is niet heel stimulerend, want ik 
besef ook dat ik ermee op een podium moet 
staan en deze nummers nadat ze opgenomen 
zijn nog tenminste 18 maanden moet spelen. 
Ik wil dus iets schrijven wat ook leuk is om te 
spelen. En gelukkig zijn ook de partijen die 
Ben door de jaren heen heeft geschreven 
interessant en leuk en heeft hij me nooit 
gedwongen om een totale “snoozer” van een 
baspartij te spelen. Dus ik heb geluk gehad.’

Altijd de student
Hoe bescheiden Nick ook klinkt als het over 
zijn partijen gaat, op het podium staat hij 
meestal hevig los te gaan. Hij lacht als we er 
naar vragen. ‘Er is een optreedaspect aan 
muziek dat ook deel uitmaakt van de ervaring 
van muziekmaken. Ik ken een hoop enorm 
getalenteerde muzikanten die in een studio-
omgeving tot de beste muzikanten behoren 
die ik ooit heb gezien, maar als je ze op een 
podium zet voor publiek moeten ze anders 
staan of flitsen er lichten in hun gezicht en 

dan lukt het niet meer. Of andersom: mensen 
die er fantastisch uitzien op een podium blij-
ken soms in de studio niet zo goed te zijn. Ik 
probeer dus heel hard om het beste uit 
mezelf te halen in beide werelden.’

Niet dat Nick denkt dat hij uitgeleerd is: ‘Als er 
iets is wat ik heb geleerd van zo lang basgitaar 
spelen, is het dat ik nog zoveel te leren heb 
van zowel optreden en spelen. Ik heb nooit een 
formele opleiding gehad. Toen ik opgroeide 
had ik piano- en klarinetles, dus ik heb muzie-
kles gehad, maar ik ging niet naar een conser-
vatorium voor basgitaar of ik was niet vanaf 
mijn tiende al bezig met dat soort dingen. Ik 
heb nog altijd het gevoel dat ik mezelf en de 
wereld iets moet bewijzen. Ik heb niet dat ver-
trouwen en de zelfverzekerdheid die sommige 
muzikanten hebben. Ik heb altijd het gevoel 
dat ik moet leren, want ook als bas ik al 24 
jaar, er zijn genoeg mensen die langer spelen. 
Je ziet ze spelen en hoort de reikwijdte van 
hun muzikale kennis en dat is tegelijk intimide-
rend en inspirerend. Het is zoals met zoveel 
dingen in het leven: hoe langer je iets doet, 
hoe meer je weet hoeveel je niet weet.’

Sociaal
Leren doe je volgens Nick het best door met 
anderen te spelen. ‘In mijn eentje bas spelen 
is erg oninspirerend. Het is leuk, ik kan mee-
spelen met albums, maar als ik op de bank 
zit speel ik liever gitaar. Voor mij, en dat is 
ook wat ik er aantrekkelijk aan vind, is de bas 
een sociaal instrument dat het beste werkt 
met een drummer - of een ander instrument 

- waar je op kan reageren. Het is ook nood-
zakelijk dat je een sociaal persoon bent en 
dat je mensen wil ontmoeten om de muzikale 
dialoog mee aan te gaan. Ik oefen thuis een 
hoop, maar er is niets beter dan in een 
ruimte zitten met Jason. Ik leer meer over 
mijn instrument en over muziek in drie uur 
met Jason spelen dan als ik drie uur op de 
bank zit om toonladders te oefenen. Ik word 
door hem een betere muzikant omdat hij zo’n 
fantastische drummer is.’

Nieuw album
Voordat Nick verder moet, vragen we nog 
hoe de opnames van het nieuwe album gin-
gen. Death Cab For Cutie heeft namelijk twee 
nieuwe leden. ‘Het was fantastisch. Gelukkig 
hebben we een hele tourcyclus gehad om de 
onderlinge chemie te verstevigen voor we de 
studio ingingen. Toch is een album opnemen 
heel wat anders dan samen backstage zitten, 
dus het was nog best spannend. Ik ben erg 
blij dat het werkte. Zac en Dave brachten 
veel energie mee en dat sloeg over op ons. 
We wisten dat dit een belangrijk album voor 
ons zou zijn. Nieuwe leden, ons negende 
album, we zijn al twintig jaar bij elkaar... We 

wilden iets relevants maken, iets waar de 
fans enthousiast over zouden zijn, waar wij 
enthousiast over zouden zijn. Ben zei in een 
ander interview al dat we niet meer zoveel 
lol hebben gehad tijdens het maken van een 
album sinds Transatlanticism uit 2003. Dat 
wil niet zeggen dat we geen plezier hadden 
tijddens het maken van de andere albums, 
maar er was nu weer iets van spanning en 
een gevoel van het onbekende. Dat hadden 
we ook bij Transatlanticism en toevallig was 
dat het album waarop Jason nieuw voor het 
eerst meespeelde.’

Een paar dagen later wordt het concert van 
Death Cab in het Amsterdamse Bos enthousi-
ast ontvangen. Ook de nieuwe nummers 
doen het goed. De komende 18 maanden zul-
len weer gevuld zijn met de wereld over rei-
zen en vooral veel optredem. De 
Nederlandse fan kan 5 februari 2019 terecht 
in TivoliVredenburg in Utrecht. n
www.deathcabforcutie.com

Ga naar De Bassist + op onze website voor 
een interview met Nick over zijn liefde 
voor jazzmuziek.


